
 

 

Midden-Drenthe 

Voorzitter, 

Perspectiefnota 2017.  

We spreken hierover in nog steeds onrustige tijden. Gaat het economisch allemaal wat beter 

dan is daar de Brexit. Waar de Europese Unie miljarden heeft gestoken in het voorkomen van 

een Grexit, lijkt nu een grotere speler op het EU-veld zo maar uit te stappen, met alle nog 

onduidelijke gevolgen, die dit vertrek met zich meebrengt. 

Perspectief? 

Perspectiefnota 2017 is de titel, die eigenlijk met zichzelf in tegenspraak is want ons 

vergezicht reikt niet zoveel verder dan het jaar 2017.  

In 2018 staan er weer gemeentelijke verkiezingen voor de deur en in de aanloop daar naar 

toe is het de tijd voor een visie. Democratie is een geweldig groot goed, verkiezingen zijn 

belangrijke markeringspunten, maar ze zorgen eenmaal in de vier jaar wel voor een ‘hick up’ 

in de beleidsvoering. 

Wat over 2017 heengaat is de Omgevingswet in 2019, een megaklus, we zijn benieuwd naar 

de ontwikkelingen in dat kader, maar zijn van mening dat deze wet kansen biedt en ruimte  

voor de inwoners en hun eigen leefomgeving. 

Wat zich ook over het komende jaar heen tilt is de meerjarenraming, die voor de periode van 

2017-2020 uitkomt op een cumulatief tekort, dat richting een half miljoen euro gaat.  

Terecht plaatst het College bij deze cijfers de kanttekening, dat er elk jaar een structurele 

bestedingsruimte van een kwart miljoen euro beschikbaar is. Dat lijkt een enorm bedrag, maar 

in de praktijk blijkt, dat zulke bedragen, zo maar als sneeuw voor de zon verdwijnen. 

We staan vanavond dus vooral voor de vraag: wat willen we met elkaar in 2017 bereiken? 

Waarbij we meteen opmerken, dat het College al heel veel hééft bereikt, zoals vorige week 

verwoord in de jaarrekening 2015. 

Bedrag onbekend 

Voor onze fractie is er – met een variant op ‘adres onbekend’- het probleem van ‘bedrag 

onbekend’. Dat geldt voor: 

 de nieuwbouw van het voortgezet onderwijs; 

 de verdere ontwikkeling van Beilen; 

 de wateroverlast-problematiek op het sportpark Noord-West; 

 de verbetering van woonwijk de Noorderhoek in Beilen; 

 glasvezel in het buitengebied; 

 nieuw beleid voor wegen en bruggen; 

 het wandelknooppuntennetwerk. 

Stuk voor stuk belangrijke onderwerpen, die het maken van keuzes bemoeilijkt. Om een goede 

afweging te maken vindt de ChristenUnie-fractie het van belang te weten welke bedragen 

daarmee uiteindelijk gemoeid zijn (bedrag onbekend). 
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Wij verzoeken het college met nadere uitwerkingen te komen om ons als raad in de 

gelegenheid te stellen om keuzes te maken voor onze inwoners. Wij plaatsen, zonder 

compleet te willen en kunnen zijn, opmerkingen bij een aantal voor ons als ChristenUnie 

belangrijke onderwerpen. 

Onderwijs 

De plannen voor het voortgezet onderwijs hebben voor de ChristenUnie hoge prioriteit. Nu de 

bekende kogel door de kerk is zien wij reikhalzend uit naar wat het College ons gaat 

voorstellen. Goede schoolhuisvesting voor onze jeugd heeft de ChristenUnie in een hoog 

vaandel! 

Duurzaamheid 

Duurzaamheid is voor ons principieel en materieel een speerpunt. Daarbij is het onze 

overtuiging, dat we ‘out of box’ gaan denken. Nieuwe energiebronnen zijn meer dan ooit 

nodig. We gooien de knuppel maar in het hoenderhok: op passende plekken zonneakkers is 

geen discussie voor ons. Maar ook geen discussie van in het midden van dergelijke 

zonneakkers in bepaalde delen van onze gemeente windmolens te plaatsen. Deze combinatie 

vormt een uniek concept, passend bij een moderne gemeente als Midden-Drenthe.  

Of wat gedacht van deze; Nieuw te bouwen woningen o.a. Beilen-Oost hebben geen 

aansluiting meer op het aardgasnet, dit item was maandag uitvoerig in het nieuws "Wonen in 

een huis zonder gasbuis" .Op dit moment wordt er jaarlijks voor €130 miljoen aan nieuwe 

aansluitingen gemaakt, die zijn binnenkort overbodig. 

-Wie durft met ons die weg te gaan?  

-Wie van de overige partijen durft in deze haar verantwoordelijkheid te nemen voor een 

duurzaam Nederland?  

Breedband 

Modern zijn we ook en we lopen in Drenthe zelfs voorop als we in ons buitengebied  glasvezel 

kunnen realiseren.   

- Onze stelling: de gemeente betaalt geen subsidie. Maar wanneer een lening nodig is, 

omdat banken het laten afweten nemen wij onze verantwoordelijkheid mits de 

financiële risico’s verantwoord zijn.  

De provincie zo hoorden we gisteren, geeft een prachtige financiële aanzet een pracht lening, 

10 miljoen voor realisatie glasvezel.  Dat de woordvoerder van Sterk Midden-Drenthe nu de 

druk erop zet is prima, maar niet wanneer gemeente MD de zwarte piet toegespeeld krijgt. 

Dat vinden we niet terecht!  

We vernemen graag hoe het college hier vervolg aan gaat geven middels een goed voorstel. 

Het gaat wel om 2,75 miljoen en we kunnen ons voorstellen dat er goede voorwaarden aan 

deze lening verbonden gaan worden.  

Sociale domein 

Natuurlijk blijven we hameren op goede sociale voorzieningen. Onze beleidslijn: op basis van 

de opgedane ervaringen in 2017 een ‘fine tuning’ toepassen. 
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Sport 

Wij willen prioriteit geven aan het oplossen van de wateroverlast-problematiek op het 

sportpark Noord-West en geven daarbij het signaal af aan het College om dat beleidsmatig zo 

aan te pakken, dat er binnen onze gemeente niet met twee maten wordt gemeten. we 

wachten dan ook het voorstel van het college af.  

Wij willen wel onderscheid maken tussen de noodzaak van goed gedraineerde speelbare 

velden en de luxe van kunstgras.  

Wegen en bruggen 

Goede wegen en bruggen bevorderen de verkeersveiligheid. Daarover hebben we op zich niet 

te klagen zoals het rapport van de rekenkamer ons heeft aangetoond. Wij kunnen ons dan ook 

totaal niet vinden in het oordeel van de VVD fractie, die spreekt van een vernietigend rapport 

en het wegenonderhoud lapwerk noemt. zoals o.a. in de media is geuit.  

Wij pleiten voor een goede meerjarenplanning waarin bestaande achterstanden worden goed 

gemaakt en melden nu als beloofd in de Commissie Ruimte & Groen, het voorstel voor de 

aanleg van het ontbrekende voetpad tussen CBS de Eshorst en de altijd druk bezochte 

bushalte bij zogenoemde Dikke boom in Beilen.  

Toerisme 

Toerisme is voor onze gemeente een belangrijke inkomstenbron. In vergelijking met de 

hoogte van de toeristenbelasting in andere en met ons vergelijkbare gemeenten kan er wat de 

CU betreft nog wel een schepje bij op. Met voor ons als belangrijke voorwaarde om met de 

opbrengsten daarvan de ondernemers in deze sector direct of indirect te ondersteunen door 

een aantrekkelijke gemeente te blijven en zo mogelijk nog meer te worden. Het College maakt 

ons blij met een goed beleid op dit gebied.  

Tenslotte 

Voorzitter, 

Er is vanavond al veel naar voren gebracht en daarom wil ik het hier bij laten. Kijken naar de 

toekomst, hoort bij het besturen van de gemeente. Bij het ontwikkelen van een toekomstvisie 

en in de zorg voor onze gemeente en haar inwoners weten wij ons als ChristenUnie-politici 

afhankelijk van de Schepper, die ons de aarde toevertrouwde om die te bouwen en te 

bewaren. Geve God zijn zegen voor allen, die met deze taken bezig zijn. 

Ik dank u wel.  

 

 

 

 

 


